
Kolonihaveforbundets
Aarhuskreds

Referat fra Bestyrelsesmødet
24. september 2024

Deltagere:
Anita Frost, Bente Heiberg (suppleant), Carl Otto Christiansen, pia Færing
(suppleant), Randi Østergaard, Raza Khader og Søren Larsen

Afbud: Flemming Mærsk (pga. møde i forretningsudvalget i Kolonihaveforbundet) og
Thomas Hou Mandsfeldt

1) GODKENDELSE AF DAGSORDEN

Beslutning:
Dagsorden godkendt.

2) REFERATER V/KREDSSEKRETÆREN

a) Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 27. august 2024

Beslutning:
Referat godkendt.

b) Gennemgang og opfølgning af udestående opgaver

Beslutning:
Ud ståe n de o pgave r ge n ne mgå et.

3) OPLVSNINGER VED KREDSFORMANDEN

a) Orientering fra HB-mødet den 15. september efter kongressen

Formanden orienterede om at Flemming Mærsk nu formelt er medlem af
Forretningsudvalget i Kolonihaveforbundet. Formanden har budt sig til at
sidde i det centrale udvalg "Køb & salg".
Flemming Mærsk er valgt til VUU (Vurderings og undervisningsudvalget)
Formelt udpeges HB medlemmerne på storkredsmødet den 9. november,

b) Møde med Aarhus kommune og Aarhus BYG den 18. september

Formanden og Raza Ghader orienterede fra mødet som blev afholdt i HF
Bakkevang,

Emner til drøftelse var:
Drivhus-reglen om max. højde
Konvertering af m2 fra hovedhus til overdækkede terrasser
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Vinduer i overdækkede terrasser
Legehuse

4) OPLYSNINGER VED KREDSKASSEREREN

a) Orientering af valg af økonomiprogram, tidsplan overgang

Drøftede forslag til Økonomisystem, Economic (dansk udviklet program) til
en månedspris på ca. kr. 40o. Det forventes indkøbt i november, iå oef tan
gørcs køreklart i december til opstart pr. 1. januar 2025.

Beslutning:
Bestyrelsen gav accept til indkøb af systemet Economic.

b) Status på økonomi

Kassereren orienterede om status pr. september 2025. Der er ikke
uforudsete posteringer.

Beslutning:
B esty re I se n tog o ri e nte ri n ge n t i I eft e rret n i n g.

s) UDVALGENE

a) Ankeudvalget
Ingen bemærkninger
Blanketudvalget
Nye blanketter gøres klar til opstart næste sæson.

b) Byggeudvalget
overdragelse af foreninger med lokalplaner til byggeudvalgsformand er i

gan9.
Byggeudvalgsformanden orienterede om status på byggesyn, der er
flere syn i år, men vi er godt med at byggesynene.

c) Kloakeringsudvalget
Der er udsendt mail til de foreninger der senest er eller bliver kloakeret.
Drøftet om kloakeringsudvalget skal udvides til at omfatte dræn.
Drænudvalg operettes efter GF.

d) Lovudvalget
Nye vedtægter fremlægges på GF næste år.

e) Vurderings- og kursusudvalget
Kursuset for øvede den 25. september har L7 tilmeldte.
ERFA-møde for vurderings instruktører afholdes I odense til oktober.

f) Udvalg for vinterbeboelse. Møde indkaldes til ons 13/11.
g) Udvalg for lovliggørelse. Møde tors 2t/LL
h) Udvalg for byggeregler. Møde ons 30/10
i) Udvalg for ensartede vurderinger. Møde man 4/LL

På sigt skal vi have suppleret det nedsatte kongresudvalg Aarhus med
eksterne fra foreningerne.
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6) KREDSBYGNINGEN OG OMRÅDET

Netværk er repareret

Vi skal have øvrige printer tilsluttet netværket

7) øVRIGE SAGER TIL BEHANDLING

a) Evaluering af repræsentantskabsmøde den 10. september

Vi ændrer navnet til dialogmøder i de nye vedtægter.
Meget orientering og meget lidt debat,
Overvej debatemner.
Bed folk rejse sig op når der tales.
Sæt deltagere ved små borde.
God service i HF Norringholm.
God stemning.
Ikke deltagende foreninger inviteres personligt med opfordring til at
deltage.

b) Evaluering af kongressen

Aarhuskredsens medlemmer af hovedbestyrelsen i Kolonihaveforbundet
Randi Østergaard, Flemming Mærsk og Thomas Hou Mandsfeldt
bekræftes formelt på næste storkredsmøde den 9. november og
indmeldes til Kolonihaveforbundet derfra.

Fin transport
God dirigent
Godt arrangement
Når vi gennemgår forslag, skal vi kigge dem der har samme ordlyd.
Kigge på forslag fra egen kreds i goå tiO i dialog med foreningerne inden
næste kongres.

Beslutning:
Raza Ghader blev valgt som HB-suppleant.

c) Orlovsansøgning fra bestyrelsesmedlem

Punktet blev behandlet uden suppleanter

Der var enighed om at der er forskel på en orlovsansøgning og et ønske
om ændrede mødetider.

Orlov betyder fri uden løn, så der kan indkaldes en suppleant til
opgaveløsning.



Kolonihaveforbundets
Aarhuskreds

Ændrede mødetider - betyder en konkret behandling ift. sagsmængder og
muligheder for at flytte arbejdsopgaver til anet end tirsdage,

Bestyrelsen er positiv overfor begge muligheder, dog vil det kun være
muligt at ændre mødetider i en begrænset periode afhængig af
foreli ggende arbejdsopgaver.

Beslutning:
Formanden svarer på anmodningen med afsæt i de fatdne
hemærkninger, hvor ønsket imødekommes med deadtine tit 3l/72-
2024.

c) Orientering om verserende sager

Der er pt. 9 sager der behandles fra foreningerne.

Beslutning:
Afgørelser i konkrete sager træffes af bestyrelsen og ikke af det
e n ke lte Kredsbestyrelsesmed le m.

8) EVENTUELT

Næste møde 29. oktober

Ra Østergaard Referent Søren Larsen


